
ZASEDÁNÍ  KOMISE  ŽIVOTNÍHO  PROSTŘEDÍ  DNE 1.3.2011 
 

Zápis  
 
 

A) Přítomni: - viz prezen ční listina 
B) Průběh jednání: 
 

 
1. KANALIZACE 

Na pozvání KŽP se jednání zúčastnil za PVK – provozovatele kanalizace pan Alt. 
Informace pana Alta a pana Hartmana -  ( viz.zpráva firmy  Hydroprojekt – zadaná 
MHMP -  Hydraulické posouzení realizované rekonstrukce kanalizace na ČOV v Ú/L 
včetně odlehčovacích komor, stavba č. 3140-TVÚ/L), informace o zatížení 
bezpečnostního přelivu č. 3 – Velimská a č. – 2 Hodkovská. 
 
Současný stav: 1105 tun odpadů naředených v poměru cca 1:10, na OK2  
(Hodkovská) dle modelu, 4 přelivy,  ročně. OK3 horší, přes 2000 tun ročně. Prognóza 
na následující období – ztrojnásobení. Tj „netto“ splašky 100 tun na OK2  and 200 tun 
na OK3 ročně.  
 
Starší Hydraulická studie ze stavebního řízení od d-plus/Kačírek 12/2003 počítá se 
zaústěním do Blatovského potoka a řeší jeho průtoky. Probémem: Blatovský potok 
v míste OK2 neteče., ale teče na opačné straně trati. Za OK2 není na úseku cca 2km 
žádná pravidelná  vodoteč, jen meliorační příkop a škarpy ulic. Místo odtékání 
potokem dochází např. u OK2 k vsakování emisí do půdy a spodních vod. 
 
MHMP povolilo vyjímku z ochrany rezervace s udáním že se situace zlepší. Starší 
studie ke stavebnímu řízení d plus však uvádí u OK2 výtok trubky 400mm. Současná 
situace je osazení trubkou o průměru 1,6 m. To je položení limitu  na maximální 
hodnoty 16x výše než bylo dříve.   
 
PVK přepady podle podané informace (pan Alt) trvale měří. Podány informace PVK o 
množství přepadů, které protekly přelivy. PVK např. eviduje za loňské jaro a léto 16 
přelivů   v Hodkovské. 
 
Diskuze na téma možnosti PVK poskytnutí kompletních informací o počtech přelivů, 
množství fekálií odvedených přelivem hlavně v Hodkovské a o složení fekálií. PVK 
odebírá vzorky a neměl by být problém data poskytnout. Dékla přelivů se různí. PVK 
příslíbilo spočítat celkový odhad objemu v tunách nebo m3.. 
 
Diskutována možnost zvednutí přelivové hrany – nutno posoudit v návaznosti na 
kapacitu ČOV. V případě „přelití“ ČOV, následky daleko horší než přelití přelivu č.2 a 
č.3. (ale v cestě je ještě jedna OK, OK1, která je těsně před ČOV a podle studie by ji 
asi ochránila.) 
 
Komise informována o vývoji kvality H2O v v pražských potocích – celkově podle 
zprávy MHMP dlouhodobé zhoršování stavu. Kvalita H2O v Rokytce nad 
Počernickým rybníkem – znečištění odpadními vodami - od r. 2001 se stále navyšuje.  



Podle „Zhodnocení kvality vody v Rokytce z MHMP (kvalita vody nad Počernickým 
rybníkem)“  nesplňuje voda trvale žádné ukazatele pro sledovaní dusíku fosforu a 
kyslíku a patí do nejhorší V. třídy. Je podezření na splašky nebo zhoršené odtoky 
z čistíren  odpadních vod. (Újezd situaci zhoršuje. OK 1 a 2 končí přes Běchovický 
potok v Rokytce)  
 
Komise seznámena i s materiálem PVK, „Kvalita vody v pražských potocíc z roku 
2010“. Na přiložené mapě jsou zakresleny zdroje znečištění, které se postupně řeší. 
Byl položen PVK dotaz proč Újezd v mapě chybí?  PVK odkázalo na to, že mapka je 
z roku 2009 (ač je na odkazu z dokumetu napsáno 30.12.2010 a pan Alt zjistí jak 
vypadá nová mapka.) 
 
Návrh- dodržovat doporučení studie Hydroprojektu – nově budovaná rozvojová 
kanalizace musí být již oddílná (s výjimkou již schálených striktně dešťová voda 
mimo splašky). 
Návrh – požádat hygienu o spolupráci zda vypouštěné fekálie neohrožují lidské zdraví 
– fekálie se částečně zasakují v místě přelivů, částečně dále podél bezejmenné 
vodoteče, která protéká ulicí Čankovskou. Nemohou být ohroženy podzemní vody a 
následně studny nebo biotop rezervace? 
Návrh – zjistit parmetry studie Hydroprojektu, cena, pro variantu „úplné uzavření 
OK2 an OK3 a ponechání jen OK1“ – ve studii Hydroprojektu varianta hodnocena 
jako nevýhodná s ohledem na finační náklady. Neznáme ale cenu, která byla 
uvažována (pro nezávislé posouzení).  // Nebo zatrubnit přeliv v rezervaci -  nejsou 
fin.prostředky (a navíc další stavba v rezervaci a nejasný rozsah a dopad stavby. 
Pravděpodobně by nebylo možné povolit). .  
Upozornění – projednává se nový plán péče o přírodní rezervaci, není zde uvažováno 
a této ekologické zátěži. Nutno v připomínkách uvést.  
Komise se domnívá, že  vyustění bezpečnostního přelivu do  přírodní rezervace 
nepatří. 
 
Pan Alt byl požádán o poskytnutí požadovaných informací do příštího zasedání 
KŽP – 28.3.2011. Pan Alt toto přislíbil. 
 

2. VČELAŘI 
Na pozvání komise se jednání zúčastnila vedoucí OMI a zástupci ZO ČSV Ú/L. 
Zástupci ZO ČSV Ú/L se představili a informovali o svém záměru – činnosti - do 
budoucnosti. Jedná se o možnost využití louky za ulicí Čankovskou ( pac.č.   1408/1, 
k.ú. Újezd n/L ) pro potřeby včelařů. Jednak umístění úlú s včelami a následně 
postupně vytvoření výukového prostoru… S tím souvisí příprava území, přístup do 
území, ošetření dřevin,oplocení…. 
Pan starosta upozornil, že je třeba nejdříve připravit jednoduchý projekt, navázat ho na 
již rozběhnuté věci v tomto prostoru ( žádost Újezdského STROMU o.s. o přidělení 
grantu na obnovení pěšiny s alejí) a další související věci (např. úprava zanedbaných 
dřevin ..). Následně by neměl být problém s povolením. 
Pan Hartman upozornil, že tato plocha je dle ÚPn.hl.m. Prahy vedena jako ZN – 
přírodní nelesní a je zde počítáno s plochou pro rekreaci. Je tedy nutno zapracovat  „ 
soužití včel a lidí“ do projektu. 
Zástupci včelařů sdělili, že oddělení je možné např. keřovým porostem, kdy včelám 
bude vytvořena přirozená překážka nízkého letu v místech, kde bude např. pěšina 
blízko stanovišť úlů. Tedy tento problém je řešitelný. 



Paní Kazdová sdělila, že na území je podán grant u MHMP na vybudování cesty. 
Pan Hartman upozornil, že je dlouhodbě zájem veřejnosti vybudovat v uvedené 
kolalitě další cestu spojující les kolem trati a obec a probíhající snahy obnovení 
původní zaniké komunikace. 
Zástupci včelařů sdělili, že cesta zanikla při odporodeji městského majetku 
souhromníkovi a že sami s touto situací nesouhasili a písemně oslovili vedení obce 
oheledně potřebnosti komunikace a jejího zachování. Po zániku cesty se navíc 
vytvořila „pirátská“ cesta skrze oplocení včelnice. 
. Pan Hartman projevil podiv nad tím, že by radnice cestu zrušila, ač byla písemně 
žádána o opak. Obdržel od včelařů kopii dokumentu. 
Dále připojil, že uvedený zánik cesty potřebné včelařům i veřejnosti,  na veřejném 
pozemku,  je příkladem, že nefungovala eveidence cest a že  toto je přesně důvod pro  
probíhající projekt Evidence Cest podle příslušného zákona.  
Pan starosta připojil, že věří, že nyní by se situace neopakovala. 

 
Pan starosta navrhl následné kroky: 
Specifikace záměrů v terénu – za Újezdský STROM se hlásila paní Kazdová, za 
včelaře pan Strejček, za KŽP neurčeno. 
Prozkoumání stavu dřevin, nutné kácení– požádáme paní Kopeckou o prohlídku 
dřevin. Dle sdělení zahradnické firmy Hauk – Štěpán – Ustohal, která zde dělala 
předběžnou prohlídku před cca 4 roky ( 1.Záměr  Újezdského STROMU o.s.  na 
obnovení pěšiny s alejí – při tlumočení na bývalé EKO komisy nezařazen do přípravy) 
jsou dřeviny ve velmi špatném, až život ohrožujícím stavu. V případě nutnosti – 
znalecký posudek – finance! Podle výsledku nutno rozhodnout (v návaznosti na 
finanční možnosti) kolik plochy se upraví, co vykácí ….Kácení a prořez bude řešen 
opět s paní Kopeckou a ve spolupráci s OMI ( zástupce majitele pozemku). Nutno 
vyřešit i financování! 
Oplocení, příprava plochy  – kde, kdo profinancuje. 
Přístup do areálu – vyřešit přístupovou komunikaci – jak široká, jakému zatížení musí 
odolat, bude navazovat na již řešenou pěšinu? kdo profinancuje.  
Připravit návaznost na školu – využití pro vyučování…. 
Připravit projekt pro RMČ – k odsouhlasení – předložit na jednání RMČ 
Připravit smlouvu pro RMČ –zapůjčení pozemku., nájem pozemku?? Předložit na 
jednání RMČ. 
 

3. ZELEŇ u POLYFUNKCE 
TSK nedoporučuje ozelenění, případnou zeleň nepřevezme do správy. Nedoporučuje 
umístit do prostoru zeminu – v případě přívalového deště může dojít k naplavení na 
komunikaci – ohrožení bezpečnosti sil.provozu.  
Pan Bureš zaslal paní Slabochové nápady na možnou realizaci ozelenění tohoto 
prostoru. Nebylo možno vytisknout, paní Slabochová rozešle komisi e-mailem. 
Komise bere na vědomí postoj TSK. O záměr bude dále jednat. 
 

4. EVIDENCE  CEST 
Mapku doplnila paní Kazdová. Dále v doplňování pokračujeme. 
 

5. PLOCHY LESA 
Paní Slabochová informovala o zpracování, nebylo možno barevně vytisknout. 
Přehlednou tabulku paní Slabochová rozešle komisi e-mailem. 
 



6. INFORMAČNÍ TABULE u vjezdu do MČ 
Paní Kazdová poptala po firmách – ceny 
Čekáme na zjištění plochy lesa v rámci Prahy. 
Paní Kozáková informovala, že v rámci Prahy 21 máme lesa nejvíce. 
 
REKLAMNÍ TABULE – info od MHMP – majitelé černých staveb dostali výzvy 
k odstranění. Počkáme na ukončení – odstranění. 
Návrh Ing. Harman – přesměrovat současnou „nelegální“ potřebu firem k realizaci 
způsobem „legálním“ a  prospívajícím obci.  U firem ze seznamu zjistit konkrétní 
potřeby akceptovatelných a  nabídnout od nás řešení,  např. námi instalované esteticky 
a organizačně přínosné orientační tabule s možností využití plochy řízeným způsoběm 
pro komerční subjekty jako je tomu v mnoha jiných obcích nebo MČ, např. v Horních 
Počernicích.. 
Po diskusi navrženo p. Kozákovou zatím neoslovovat a počkat na reakce v rámci 
řízení MHMP. Návrh schválen. Další postup k  dalšímu jednání. 
 

7. PSI a exkrementy – ukončeno dopisy se rozesílají. 
 

8. PĚŠINY V LESE A MOSTEK  - zatím odloženo, Mostek přes melirační příkop/stoku 
- nechceme budovat samostatně, ale v rámci ucelené koncepce. Většina členů komise 
se přikláněla k tomuto názoru, a to i v případě, že by Lesy. ĆR tuto věc dodaly bez 
nároků na investici obce. Projekt bude čekat na postup ve věci koncepce a registace 
cest.  
 

9. TRAŤOVÝ  ÚSEK – POSUDEK 
Podklady pro vyjádření MČ jako dotčeného orgánu připraví komise v rámci e-mailové 
korespondence do 8.3.2011. 8.3.2011 je nutno předat panu starostovi. 9.3.2011 je 
poslední den k podání připomínek. 
OSNOVA – Podchod 
  Str. 8 – pí Kozáková 
  Zařízení staveniště, prašnost ….pí. Kozáková 
  Protihluková optření precizovat – pí. Kozáková 
  Biokoridor propojení  
  Propustek Blatov  - potok – zkapacitnění 
  Podjezd Pilovská – pročištění 

Oplocení trať. tělesa???? Pokud ano, zkapacitnění mostku pro potok 
Blatov – např. přidání roury  
Obnovit pěší cestu na straně Ú/L – turistická značka podél trati 

 Zajistí pí. Kazdová, pí Kozáková, Pí Slabochová ve spolupráci s p. Hartmanem.  
 

Podána informce, že dne 17.3. ve 14:30 se koná v prostorách školy Veřejné projednáni 
k věci (pozvánka z MŽP). Účast potvrdila paní Kozáková. Předseda KŽP vyzval členy 
k účasti, aby byla komise zastupena..  

 
10. PŘÍRODNÍ REZERVACE, plán péče 

Navrhujeme zvětšit ochranné pásmo, upozornit, že plán péče nepočítá s odlučovacími 
komorami naší kanalizace, pokusit se ovlivnit zmenšení mýtin z 1 ha na 0,2ha. 
Nutno připomínky dát dohromady e-mailem. Termín 22.3.2011 – následně návrh 
( bude dán nejpozději 24.3.2011) do RMČ  ( má být 29.3.). 
Schůzka s panem Karbanem  - zajistí paní Kozáková 



 
 
 
 
Příští zasedání se uskuteční 28.3.2011, v pondělí, od 16:15 ve velké zasedačce. 
 
Zapsala Slabochová 
 
Ověřil: Michael Hartman, 14.3.2011 


